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عطائـی|  حدفاصل بیـن خیابان شـهید آوینی45 تا ابتدای خیابان شـهید آوینی 57 در سـمت راسـت 
محـدوده زیرپوشـش شـهرداری منطقـه5 و سـمت مقابـل در محـدوده شـهرداری منطقه4 اسـت. 

ایـن معـر تـا قبـل از خیابـان شـهید آوینـی45 در دو مسـیر رفـت و برگشـت بـا فضـای سـبز میـان 

بولـوار و جـداول آن تفکیـک شـده امـا از ایـن محـل بـه بعـد هنوز سـامان دهی نشـده اسـت. در سـمت 

منطقه5 عقب نشینی ها انجام شده و پیاده رو هم عریض است، اما در سوی دیگر و محدوده شهرداری 

منطقه4 هنـوز عقب نشـینی ها کامل نیسـت و همیـن امر باعـث بلاتکلیفی در پـروژه تعریض خیابان 

 شـده اسـت. در ایـن گـزارش شـهروندان بـه تعـدادی از مشـکلات خـود در وضعیـت ایـن معـر اشـاره

می کنند.

 QکنندQتعریضQراQمعبرQازQقسمتیQحداقل
رئیس شورای اجتماعی محله نیزه درباره وضعیت این قسمت از معبر می گوید: چند سالی می شود 

که سمت راست بولوار را عقب نشــینی کرده اند اما شهرداری منطقه4 هنوز کار را کامل نکرده است. 

همان طور که ملاحظه می کنید از خیابان شهید آوینی16 تا انتهای قسمت مسکونی بولوار، خانه ها 

عقب و جلو هستند و قسمت هایی هم پیاده رو ندارد. گویا تا دو سمت بولوار عقب نشینی نکنند ادامه 

آن سامان دهی نمی شود. 

مصطفی هروی به مغازه قدیمی در نبش خیابان شهید آوینی16 اشاره می کند و می گوید: آن مِلک، کارگاه 

تراشکاری است. همین مغازه خودش نقطه کور است و درست نبش سه راهی قرار دارد. سه راهی ای 

که از طریق شــهید آوینی 16 به پنج تن می رسد و پرتردد است. کمی جلوتر این دست خیابان شهید 

آوینی45 است که آن هم بسیار پرتردد است، این خیابان به سی متری شهید یعقوبی می رسد.  همه این 

موارد باعث ترافیک خودروها به ویژه در عصر و شب و متعاقب آن مشکلات و تصادف های مکرر است. 

حداقل از خیابان شهیدآوینی 45 تا 47 را عریض کنند چون بقیه محور در سمت منطقه4 عریض است.

 QپرخطرQوQغیرایمنQ،پرتردد
رضا ســتوده که نبش خیابان شهید آوینی 45 مغازه دارد درخواست می کند تا حداقل در ابتدای این 

فرعی از ســمت بولوار شــهید آوینی، تابلو راهنمایی و چراغ چشمک زن نصب شود. او می گوید: این 

کوچه محور اصلی دسترسی به سی متری یعقوبی گلشهر است و همیشه هم تصادف می شود. مجید 

مداحی، ساکن قدیمی محله، کمی جلوتر مابین خیابان شــهید آوینی 45 و 47 مغازه دارد. او ضمن 

تعریف حادثه تصادف دیروز به چند نکته اشاره می کند. اول اینکه جوی حاشیه بولوار جدول ندارد و 

خودروهای بسیاری در آن افتاده اند. دومین مورد درباره جداکردن مسیر رفت و برگشت بولوار است که 

تصادف روز گذشته هم به همین علت بوده است. خودرویی به مسیر مخالف می آید و با موتورسیکلتی 

برخورد می کند. سومین مورد هم کف پوش پیاده رو است که در قسمت هایی شنی است و آسفالت هم 

ندارد. مداحی می گوید: چندین بار با 137 تماس گرفته ام اما هنوز پیاده رو درســت نشده است. این 

شرایط باعث شده اســت که مثلا تعمیرگاه های خودرو این محدوده با وجود پیاده رو عریض، خودرو 

مشتریان را در آن پارک و تعمیر کنند. همه این موارد به دلیل وضعیت بلاتکلیف اینجاست.

مسئول اداره ترافیک منطقه در پاسخ به موارد درخواستی شهروندان می گوید: تعریض باقی مانده 

معبر در انتهای بولوار شهید آوینی مربوط به منطقه4 شهری است که قسمتی از آن انجام شده است 

و امیدواریم باقی مانده آن نیز امسال انجام شود.

علی اکبر فخامی درباره درخواست کاهش عرض پیاده رو نیز توضیح می دهد: به سبب وجود درختانی 

در حاشیه پیاده رو و لزوم حفظ آن ها، عملا امکان حذف یا کم عرض کردن پیاده رو در منطقه5 وجود 

ندارد و تعریض سواره رو پس از عقب نشینی های لازم در سمت زوج بولوار و در محدوده منطقه4 شهری 

میسر خواهد بود.

فخامی می افزاید: درباره درخواست نصب چراغ چشمک زن باید اعلام کنیم این موضوع را با همکاران 

ســازمان ترافیک و حمل و نقل مشــهد مطرح و نتیجه را اعلام می کنیم.  بــرای تابلوهای راهنمایی و 

رانندگی، خط کشی عابر پیاده و سرعت گیر هم نصب شده است اما دوباره بررسی خواهد شد.

نیکوعقیده| سال١٣٩١ بود که اولین شوراهای اجتماعی محلات زیرنظر معاونت فرهنگی و اجتماعی 
شهرداری مشهد در این شهر شکل گرفت. گروه های مردمی ای که قرار بود مشارکت محله ای 

شهروندان را جلب کنند تا برخی فعالیت های اجرایی شهرداری به خود مردم واگذار شود. حالا 

چند دوره گذشته است و چیزی به انتخابات دوره جدید شوراهای اجتماعی محلات باقی نمانده 

است. به سراغ اعضای شورای اجتماعی محله های منطقه6 می رویم تا تحلیلشان را از دوره های 

قبل بدانیم و از انتظارات و توقعاتشان بنویسیم.

 QزدیمQرقمQکهQخوبیQهایQاتفاق
حسین قاسمی یکی از اعضای جوان شورای اجتماعی محله کارمندان اول است. او که بیشتر دغدغه 

مسائل اجتماعی و فرهنگی محله را دارد از طرح ها و مصوبات خوبی می گوید که اعضای شورای توانسته اند 

با کمک هم به مرحله اجرا برسانند. قاسمی بهترین برنامه را «طرح محله ما» می داند. طرحی که توانست 

همیاری مردم را در مدیریت شهر افزایش بدهد. بعد از آن از طرح های به ظاهر کوچکی می گوید که 

در محله شان اجرایی شده و حاصل جلسات و پیگیری های اعضا بوده است. این طرح های کوچک،  

مشکلاتی را حل کرده است که در درازمدت دغدغه مردم بوده است. رنگ آمیزی تمام مدارس محله، 

تأسیس خانه اشتغال در پارک مصلی، برپایی جشنواره عکاسی و... از نمونه این برنامه هاست.او در 

ادامه از سوی منفی ماجرا هم می گوید. اینکه شورای اجتماعی محلات هنوز که هنوز است به خوبی به 

مردم معرفی نشده است و آن طورکه باید شناخته شده نیست .باید از طریق رسانه های پربیننده تر مثل 

صدا و سیما و... این اطلاع رسانی ها انجام شود.محمد فهیم ساکن قدیمی محله امیرآباد است. او 

از مشکلات متعدد محله شان می گوید که با همین پیگیری ها و از طریق شورا تعدادی از آن ها را 

برطرف کرده اند: همسان سازی پیاده روهای محله یکی از دغدغه ها و درخواست های اصلی اهالی 

بود که با پیگیری هایی که داشتیم توانستیم آن را به نتیجه برسانیم. حالا پیاده روها همسان سازی 

شده و ظاهر محله مان هم زیباتر شده است.فهیم از انتظارات و توقعاتش در دوره جدید نیز 

می گوید و اینکه باید دقت بیشتری در انتخاب اعضا شود: عده ای هستند که ثبت نام می کنند و 

به دلیل قدیمی بودنشان در محله،  رأی می آورند اما پای کار نیستند و دل نمی سوزانند و حتی به 

جلسات هم نمی آیند. انتظار ما این است که ساز و کار جدی تری برای انتخاب اعضا انجام شود.

 QببینندQآموزشQبایدQاعضا
به سراغ عضو فعال شورای اجتماعی در محله شهرک شیرین می رویم. اوکه همیشه در جلسات بیش 

از دیگران حرف برای گفتن دارد. محمد حسن اسلامی، ساکن قدیمی محله است و شهرک شیرین را 

از قدیم به خاطر می آورد .اومعتقد است دلسوزترین ها، مطلع ترین ها و نخبه های محله باید در قالب 

شورای اجتماعی محله پای کار بیایند و در کنار هم برای ارتقای محله تلاش کنند. او یکی از مشکلات 

اصلی شورای اجتماعی محله شهرک شیرین را بیان می کند: اعضای شورا آن طور که باید با شرح 

وظایفشان آشنا نیستند. به نظر من لازم است آموزش هایی از سوی شهرداری به اعضا ی شورا داده 

شود. در انتخاب اعضا هم باید دقت بیشتری شود تا سرمایه های محله و افرادی که می توانند مؤثر 

باشند انتخاب شوند.علی میرزایی، ساکن و عضو قدیمی محله کشاورز ،است و ابتدا از بستر خوبی که 

به واسطه شکل گیری شورای اجتماعی برای همدلی و همیاری وجود دارد می گوید: اینکه تعدادی از 

فعالان ساکن یک محله هر چند وقت دور هم جمع می شوند و گفت وگو می کنند حرکت بسیار خوبی 

است. در این فضا اتفاقات خوبی رقم می خورد. تشکیل تیم های ورزشی، توزیع بسته های معیشتی و... 

همه این ها اتفاقات خوب محله ما بود که از دل همین جلسات بیرون آمد.

اما او هم گله و شکایت هایی دارد: خیلی وقت ها به اجماع می رسیم و طرحی را انتخاب می کنیم 

اما بعد از تصویب از طریق مسئولان رده های بالاتر طرح رد می شود. مشکلات را می دانیم و حتی 

راه حلش را اما همکاری خوبی با ما نمی شود.
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5منطقه
اعضایQشورایQاجتماعیQمحلاتQمنطقهQ6ازQدغدغهQهایشانQمیQگویند

بستری برای همیاری

شهروندانQQQانتهایQبولوارQشهیدQآوینیQQQسالQهاستQدرQانتظارQتعریضQQگذرهستند

معبر بلاتکلیف میان دو منطقه
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